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 БЕОГРАД - Премијер Луксембурга Гзавије Бател изјавио је данас у Београду да се не
сме дозволити замрзнути конфликт на Балкану који ће трајати још 20 до 30 година. 

  

  Бател је новинарима на конференцији са премијерком Србије Аном Брнабић рекао да
очекује да ће бити одржан састанак у Паризу који неће бити "пропуштена прилика", већ
дијалог са поштовањем.   

Он је рекао да ће се на том састанку разговарати о проблемима, као и да се не може
донети једнострано решење, већ да се мора доћи до споразума Београда и Приштине.

  

Бател је оценио да нема потребе да у овом делу Европе говори о важности мира и да је
на Србији и Косову, као суседима, да покажу добру вољу.

  

"Пројекат мира битан је за младе да своју будућност гледају без страха", рекао је Бател.

  

Премијери Србије и Луксембурга су поручили да две земље имају веома добре односе и
да деле став да без стабилног и мирног Балкана нема ни стабилне и мирне Европе, а да
је будућност Србије у Европској унији.

  

Брнабићева је новинарима рекла да јој је велико задовољство што је од колеге из
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Луксембурга чула став да без стабилног и мирног Балкана нема стабилне и мирне
Европе, и оценила да Европа неће бити комплетна док год Западни Балкан не буде део
ЕУ.

  

"Србија је стабилно на путу ка ЕУ, наш стратешки циљ је чланство у ЕУ и задатак ове
владе је европска Србија. А, када ће Србија бити члан, то на крају зависи од саме Уније.
Али, европска Србија што пре, задатак је моје владе", поручила је српска премијерка.

  

Пренела је да је у разговорима било речи о односима и дијалогу Београда и Приштине и
да је замолила премијера Бетела да помогне у томе.

  

Ана Брнабић је истакла да су потпуно затворена врата за дијалог због такси Приштине
на српску робу, а које су упркос позивима међународне заједнице на повлачење, и даље
на снази.

  

Уз то, нагласила је да су континуирани и све чешћи инциденти и провокације Приштине,
на које Београд не одговара, јер би у супротном на најгори начин били угрожени мир и
стабилност на Балкану.

  

„Нећемо одговарати на инциденте и провокације, осим ако не ескалирају до степена да
озбиљни угрожавају животе и безбедност Срба на КиМ. А, надамо се да до тога неће
доћи", поручила је премијерка.

  

Истакла је да актуелна ситуација не одговара никоме, пре свега онима који живе на
КиМ, ни Србима, ни Албанцима, али ни региону, ни ЕУ.

  

„Ово је ситуација 'lose-lose' за све. Сви губимо и треба да нађемо излаз", подвукла је Ана
Брнабић.

  

Поручила је да је потребно да Приштина имплементира Бриселски споразум, јер ако се
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тај документ не спроводи, значи да више и нема првог споразума о нормализацији.

  

Додала је да и ЕУ, као гарант, треба више да инсистира на имплементацији споразума и
формирању Заједнице српских општина (ЗСО) на Косову, што Приштина одбија да
учини.

  

"Хајде да видимо шта да радимо, да направимо ситуацију у којој су преговори могући, у
којој немамо ескалацију и инциденте, да разговарамо о будућности за грађане", рекла је
премијерка.

  
  

Не треба ја да вам говорим шта да радите, на вама је да с Приштином покажете добру
вољу. И ви је показујете, ваш председник жели стабилност у региону, а мир у Европи је
гарантован стабилношћу овог региона

    

Она је истакла да је добра политичка сарадња Србије и Луксембурга, уз пријатељске
односе на највишем нивоу, и захвалила на подршци Луксембурга европским
интеграцијама Србије.

  

"Имали смо занимљиве, одличне разговоре и, иако делује да између Србије и
Луксенбурга не постоје конкретни пројекти, другачије је, па смо се и ми сами зачудили
на стварима које су у последњих годину и по инициране између Србије и Луксембурга",
рекла је Брнабићева.

  

Премијер Луксембурга Гзавије Бетел оценио је да Србија има европску будућност.

  

"Ова земља има европску будућност, чак иако има људи који не верују да је Европа
заједнички пројекат. Имамо заједничке проблеме и само заједно можемо да нађемо
решења за њих. Знам да сте ви део те приче", рекао је Бетел премијерки Ани Брнабић.
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Како каже, та европска будућност Србије је права будућност.

  

"Не треба ја да вам говорим шта да радите, на вама је да с Приштином покажете добру
вољу. И ви је показујете, ваш председник жели стабилност у региону, а мир у Европи је
гарантован стабилношћу овог региона", рекао је гост из Луксембурга.

  

Важно је да хоћемо да радимо заједно, да градимо мир за будуће генерације али и да не
заборављамо грешке из прошлости, рекао је Бетел и додао да се мир не може узети
здраво за готово.

  

Како каже, када гледа резултате избора за ЕП види да има странака које подржавају
нацизам.

  

"То показује да ни ми још неке лекције из историје нисмо савладали", истакао је Бетел.

  

Како је приметио, данас се лепо и слободно може живети, али неки људи су у прошлости
изгинули за ту нашу слободу.

  

"Заборавља се да су демократија, толеранција, слобода нежна биљка која мора сваки
дан да се негује", додао је премијер Луксембурга.

  

Премијерка Србије је навела и да су за обе владе приоритети дигитализација,
образовање, трансформација економије у ону засновану на иновацијама, знању, науци и
креативности, као и е-Управа, као најбољи начин борбе против корупције.

  

Додала је да постоји сарадња канцеларија за ИТ две владе, као и финансијска подршка
Луксембурга у том погледу.
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Поручила је да морамо да почнемо да се ослањамо на услуге као додатну вредност,
место на робу, и да ту можемо да учимо од Луксембурга, који данас има убедљиво
највиши БДП по глави становника у ЕУ - 96.700 евра.

  

Премијер Луксембурга честитао је премијерки Србије на свему што је учинила на
спровођењу дигитализације и додао да је Србија водећа у тој трци.

  

"Ствари се мењају од када сте преузели функцију, мењате људима навике а они то не
воле. Ипак, дигитално је у служби друштва а не против друштва. Сви учимо једни од
других и свидело се то нама или не, дигитализација је ту. Ако нисмо спремни за њу, она
ће се десити и без нас, па ћемо за 20 година имати проблем суверенитета јер ће неко
други одлучивати о изборима нашег становништва", рекао је Бетел.

  

Додао је да ће јој са задовољством бити домаћин у Лускембургу.

  

"Србија је пријатељ и партнер, а узајамно поверење и капацитети за сарадњу нам
омогућавају да ту сарадњу даље разрађујемо", рекао је Бетел, наводећи да се два
народа не познају довољно и да се у Луксембургу, на пример, слабо зна о страдањима
српског народа за време Другог светског рата.

  

(Фонет-РТВ)
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